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Slovo starosty

Vážení spoluobčané,
léto je v  plném proudu a  s ním přichází 

nejen období dovolených a  odpočinku, ale 
také vznik nových projektů a pokračování 
v  těch stávajících, které posunou naši obec 
opět o  krok dál. Dovolte mi tedy krátce 
shrnout, co je nového a  co nás v  nejbližších 
týdnech a měsících čeká.

V rámci projektu vodovodu Chlum již byly 
podepsány smlouvy a  v nejbližších dnech 
b u d o u z a h á j e n y s t a v e b n í p ř í p r a v y 
na výstavbu hlavního řádu. Po jeho dokončení 
bude následovat napojování jednotlivých 
domácností, o jehož průběhu budou obyvatelé 
včas a s předstihem informováni.

Podobně se  posouvá i  projekt kanalizace 
Klucké Chvalovice, kde byly podepsány 
smlouvy se  společností VHS Kutná Hora. 
Práce jsou již v přípravné fázi a v brzké době 
bude svolána informační schůze za  účasti 
občanů Kluckých Chvalovic, zástupců VHS 
i  t e c h n i k ů s p e c i a l i z u j í c í c h s e  n a 
elektroinstalace a čerpací stanice. Cílem je, aby 
se  všichni mohli na  výstavbu včasně 
a kvalitně připravit.

Velké poděkování si zaslouží více než tři 
čtvrtiny trvale žijících obyvatel a  rekreantů 
v Kluckých Chvalovicích, kteří se do projektu 
aktivně zapojili. Díky této podpoře je možné 
projekt skutečně zahájit.

S  o h l e d e m n a  b e z p ečn o s t n a š i c h 
nejmenš ích občanů byl také osloven 

projektant, který zpracovává přípravný návrh 
chodníku mezi základní školou a mateřskou 
školou. V  tuto chvíli se  jedná o  projektovou 
fázi, přičemž se  chceme následně ucházet 
o  vhodné dotační prostředky na  realizaci. 
Cílem je zajistit bezpečnější pohyb dětí podél 
této frekventované komunikace.

Je před námi ještě mnoho práce a jednání – 
a i když víme, že požadavků na různé opravy, 
úpravy a  zlepšení je mnoho, věřím, že 
společným úsilím zvládneme uskutečnit řadu 
z nich pro spokojenost a radost nás všech.

Rovněž si Vás dovolím informovat 
o  termínech přistavení velkoobjemových 
kontejnerů:

•📍  Damírov, Chlum, Klucké Chvalovice 
a  Krchlebská Lhota – kontejnery budou 
přistaveny od 5. 9. do 11. 9. 2025

•📍  Březí, Opatovice, Zbudovice a Zbýšov 
(kiosek a  pod OÚ) – kontejnery budou 
přistaveny od 12. 9. do 18. 9. 2025

•⚠  Svoz nebezpečného odpadu proběhne 
následně v pátek 19. 9. 2025

Ačkoli k  létu neodmyslitelně patří 
koupání , upozorňujeme, že koupání 
ve  Zbýšovském rybníce je na  vlastní 
nebezpečí. Vzhledem k  probíhající obnově 
vodního ekosystému se  s  oteplením objevila 
motolice, která není životu nebezpečná, ale 
může způsobit nepří jemnou svědivou 
vyrážku. Tuto skutečnost potvrdil Státní 
zdravotní ústav dne 20. 6. 2025.

Z  tohoto důvodu nedoporučujeme 
koupání osobám s oslabenou imunitou, lidem 
trpícím na  kožní onemocnění a  dětem. 
Bohužel neexistuje možnost přímé likvidace 
tohoto organismu – jedná se  o  přírodní jev, 
který je součástí vývoje místního ekosystému 
a  postupně vymizí sám. Více informací 
o motolici naleznete na webových stránkách 
Státního zdravotního ústavu.

Závěrem bych rád připomněl, že obecní 
úřad j iž dlouhodobě nabízí možnost 
informování občanů prostřednictvím SMS a e-
mailu. Na stránce:
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Usnesení

👉  https://www.zbysovvcechach.cz/
zivot-v-obci/novinky/dostavejte-zpravy-z-
nas i -obce -pros t rednic tv im-sms-nebo-
emailu-301cs.html

se můžete jednoduše přihlásit k  odběru 
a  získávat tak včasné informace například 
o  kontejnerech, svozech, výpadcích proudu, 
výkyvech vody a dalších událostech. Pokud si 
s  registrací nevíte rady, neváhejte se  obrátit 
na  obecní úřad, rádi Vám s  přihlášením 
pomůžeme.

Přeji Vám krásné a  pohodové léto plné 
slunce, odpočinku a společných zážitků. Ať už 
trávíte prázdniny doma nebo mimo obec, 
užijte si toto období naplno. Těším se na další 
společné kroky, které povedou k  rozvoji 
zbýšovska.

S úctou
Viktor Husák, starosta obce Zbýšov

Jednání zastupitelstva: 18.3.2025

Usnesení č. 1/03/2025
Návrh: Zastupitelstvo schvaluje navržené 

zapisovatele a ověřovatele.
Usnesení č. 1/03/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 2/03/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce schvaluje 

navržený program zasedání zastupitelstva.
Usnesení č. 2/03/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 3/03/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje prodej stodoly na  parcele č. 21/2 
v  k.ú. Chlum ▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ za  kupní 
cenu 150.250,- Kč.

Usnesení č. 3/03/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 4/03/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

s c h v a l u j e žá d o s t ▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ 

o  přidělení obecního bytu, nájemné bylo 
stanoveno na 9500,- Kč/ měsíc + záloha 
na  vodné, energie se  přepisují na  nájemce, 
smlouva bude na dobu určitou a to na 1 rok.

Usnesení č. 4/03/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 5/03/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje poskytnutí finanční zápůjčky 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ na  úhradu finančního 
příspěvku za  vodovodní přípojku v  místní 
části Chlum ve  výši 28.000,- Kč formou 
splátkového kalendáře v délce 7 měsíců s výší 
měsíční splátky 4.000,- Kč, splatné vždy do 
20. dne v měsíci. První splátka je splatná do 
20. dubna 2025.

Usnesení č. 5/03/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 6/03/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje poskytnutí finanční zápůjčky pro 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ na  úhradu finančního 
příspěvku na  vybudování kanalizační 
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přípojky v  místní části Klucké Chvalovice 
ve  výši 45.000,- Kč formou splátkového 
kalendáře v  délce 18  měsíců s  výší měsíční 
splátky 2.500,- Kč splatné do 25. dne v měsíci, 
počínaje 25. dubnem 2025.

Usnesení č. 6/03/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 7/03/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje poskytnutí finanční zápůjčky 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ na  úhradu finančního 
příspěvku na  vybudování kanalizační 
př ípojky ve  výš i 45.000,- Kč formou 
splátkového kalendáře na  dobu 18  měsíců 
s měsíční splátkou 2.500,- Kč, splatnou vždy 
do 25. dne v měsíci. První splátka je stanovena 
do 25. dubna 2025.

Usnesení č. 7/03/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 8/03/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje pronájem místa pro karavan 
v  autokempu Zbýšov pro ▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ 
na rok 2025 za cenu 5000,- Kč za rok plus další 
poplatky dle platného ceníku autokempu 
na rok 2025.

Usnesení č. 8/03/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 9/03/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce schvaluje 

žádost ▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ o  odkup části 
pozemků p.č. 75/3 a  p.č. 75/1 v  k.ú. 
Opatovice. Přesná výměra bude stanovena dle 
geometrického plánu.

Usnesení č. 9/03/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

 Jednání zastupitelstva: 28.4.2025

Usnesení č. 1/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo schvaluje navržené 

zapisovatele a ověřovatele.
Usnesení č. 1/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 2/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce schvaluje 

navržený program zasedání zastupitelstva.
Usnesení č. 2/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 3/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje účetní závěrku obce Zbýšov za  rok 
2024.

Usnesení č. 3/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 4/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje účetní závěrku Mateřské a Základní 
školy Zbýšov za rok 2024.

Usnesení č. 4/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 5/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje účetní závěrku autokempu Zbýšov 
za rok 2024.

Usnesení č. 5/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 6/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje rozpočtové opatření č. 2.
Usnesení č. 6/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 7/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje pronájem místa pro umístění 
karavanu v  autokempu Zbýšov panu 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ na  rok 2025 za  roční 
nájemné 5.000,- Kč + poplatky dle platného 
ceníku autokempu.

Usnesení č. 7/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 8/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje prodej části pozemků p.č. 75/3 a 
75/1 v k.ú. Opatovice paní ▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ 
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za  cenu 300,- Kč/m2. Přesná výměra bude 
stanovena geometrickým plánem.

Usnesení č. 8/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 9/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje využití softwarového řešení pro 
určování cen pozemků na  základě finančních 
průzkumů v  okolí. Při prodeji obecních 
pozemků bude ke každému prodeji vystaven 
report cenového průzkumu včetně srovnání 
s  aktuálními tržními cenami. Zastupitelstvo 
pověřuje starostu obce Viktora Husáka 
zajištěním implementace tohoto řešení.

Usnesení č. 9/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 10/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje odpojení a  zrušení nevyužívané 
plynovodní přípojky u  nemovitosti Zbýšov 
č.p. 59 na  náklady společnosti GASnet, 
z  důvodu nedodržení bezpečné vzdálenosti 
od budovy dle platných předpisů.

Usnesení č. 10/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 11/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje prodej pozemků parc. č. 1134/30 a 
1134/31 v  k.ú. Klucké Chvalovice panu 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ v  rámci digitalizace 
za cenu 50,- Kč/m2.

Usnesení č. 11/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 12/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo schvaluje Smlouvu 

o  Smlouvě budoucí o  zřízení Věcného 
Břemene na pozemky parc. č. 287/1, 283/8 a 
283/3 v k.ú. Damírov.

Usnesení č. 12/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 13/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

po projednání schvaluje a vydává změnu č. 3 

Územního plánu Zbýšov formou opatření 
obecné povahy (příloha č.1).

Usnesení č. 13/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 14/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje záměr prodeje pozemku p.č. 272/1 
o  výměře 5141  m² v  k.ú. Zbudovice, panu 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒, za  účelem rozšíření 
stávajících sousedních pozemků, dle cenového 
průzkumu byla zastupitelstvem schválena 
cena 231,- Kč/m2.

Usnesení č. 14/04/2025 bylo schváleno
Pro (8), Proti (1), Zdržel se (0)

Usnesení č. 15/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje poskytnutí finanční zápůjčky paní 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ z  místní části Klucké 
Chvalovice na  úhradu finančního příspěvku 
na  vybudování kanalizační přípojky ve  výši 
45.000,- Kč formou splátkového kalendáře. 
Splácení bude probíhat v 18  měsíčních 
splátkách po 2.500,- Kč, splatných vždy do 
25. dne v měsíci. První splátka je stanovena na 
25. května 2025.

Usnesení č. 15/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 16/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje poskytnutí finanční zápůjčky paní 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ z  místní části Klucké 
Chvalovice na  úhradu finančního příspěvku 
na  vybudování kanalizační přípojky ve  výši 
45.000,-  Kč formou splátkového kalendáře. 
Splácení bude probíhat po  dobu 18  měsíců 
s měsíční splátkou 2.500,- Kč, splatnou vždy 
do 25. dne v měsíci. První splátka je stanovena 
na 25. května 2025.

Usnesení č. 16/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 17/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje prodej pozemku parc. č. 117/26 
o  výměře 68  m² v  k.ú. Zbýšov, který byl 
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v y t v o ř e n g e o m e t r i c kým p l á n e m č . 
361-69/2025, panu ▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ 
za  účelem narovnání vlastnických hranic dle 
cenového průzkumu byla zastupitelstvem 
schválena cena prodeje 155,- Kč/m2.

Usnesení č. 17/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 18/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje prodej části pozemku parcelní č. 
283/7 v  k.ú. Damírov o  výměře cca 137 m², 
přesná výměra bude stanovena geometrickým 
plánem, paní Janě Výborné, za  účelem 
narovnání hranic pozemku. Dle cenového 
průzkumu byla zastupitelstvem schválena 
cena 155,- Kč/m2.

Usnesení č. 18/04/2025 bylo schváleno
Pro (8), Proti (0), Zdržel se (1)

Usnesení č. 19/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje přidělení obecního bytu na  adrese 
Zbýšov č.p. 27  slečně ▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ 
a  panu ▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ na  dobu 1 roku 
za  cenu 9.500  Kč/měsíc + záloha na  vodné, 
s tím, že energie budou přepsány na nájemce.

Usnesení č. 19/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 20/04/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje přidělení obecního bytu na  adrese 
Zbýšov č.p. 1 panu Petru Vlčkovi na dobu 1 
roku za  cenu 7.500,-  Kč/měsíc + záloha 
na  vodné, s  tím, že energie budou přepsány 
na nájemce.

Usnesení č. 20/04/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Jednání zastupitelstva: 14.5.2025

Usnesení č. 1/05/2025
Návrh: Zastupitelstvo schvaluje navržené 

zapisovatele a ověřovatele.
Usnesení č. 1/5/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 2/05/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce schvaluje 

navržený program zasedání zastupitelstva.
Usnesení č. 2/5/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 3/05/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje:
Přijetí účelového úvěru od Československé 

obchodní banky, a.  s., Radlická 333/150, 
150  57 Praha 5, IČO: 00001350, ve  výši 
12 000 000,- Kč,

Účel úvěru:
r e fi n a n c o v á n í s t á v a j í c í c h ú v ě rů 

p o s k y t n u tý c h o b c i Z bý šo v Č e s k o u 
spořitelnou, a. s., ve výši 4 418 400,- Kč,

financování investiční akce „Vodovod 
Zbýšov, napojení lokality Chlum“ ve  výši 
7 581 600,- Kč,

Fixní úroková sazba úvěru činí 3,99 % p.a. 
pro období čerpání a první období splácení,

Splatnost úvěru je stanovena do 25.  června 
2049,

Úvěr bude splácen formou pravidelných 
měsíčních anuitních splátek.

Zastupitelstvo pověřuje starostu obce pana 
Viktora Husáka podpisem smlouvy o  úvěru 
a provedením všech úkonů nutných k čerpání 
a správě úvěru.

Usnesení č. 3/5/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 4/05/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje:
Přijetí účelového úvěru od Československé 

obchodní banky, a.  s., Radlická 333/150, 
150  57 Praha 5, IČO: 00001350, ve  výši 
1 900 000,- Kč,

Účel úvěru: předfinancování dotace 
z  programu IROP na  realizaci projektu 
„Rekonstrukce kmenové učebny, přilehlé 
chodby a  sociálního zařízení v 1. NP budovy 
ZŠ Zbýšov“,

Úvěr je sjednán s  pohyblivou úrokovou 
sazbou tvořenou 1M PRIBOR + 0,50 % p.a.,

Období čerpání úvěru je do 24. září 2026,
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Splatnost úvěru je do 28. prosince 2026,
Pověřuje starostu obce pana Viktora 

Husáka podpisem smlouvy o  úvěru a  všemi 
administrativními kroky souvisejícími 
s čerpáním a správou úvěru.

Usnesení č. 4/5/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 5/05/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce schvaluje:
Uzavření smlouvy o kontokorentním úvěru 

č. 2025005622  s  Československou obchodní 
bankou, a. s., Radlická 333/150, 150 57 Praha 
5, IČO: 00001350,

Výše úvěrového limitu činí 1 700 000,- Kč,
Účel úvěru:
krytí přechodného nedostatku peněžních 

prostředků,
refinancování úvěru od  České spořitelny, 

a. s. (č. smlouvy 0443211379/22),
Úvěr je úročen pohyblivou sazbou O/

N PRIBOR + 0,50 % p.a.,
Úvěr je sjednán jako závazný kontokorentní 

úvěr bez zajištění.
Zastupitelstvo pověřuje starostu obce pana 

Viktora Husáka podpisem smlouvy a  všemi 
právními a  administrat ivními úkony 
potřebnými k realizaci a správě úvěru.

Usnesení č. 5/5/2025 bylo schváleno
Pro (9), Proti (0), Zdržel se (0)

Jednání zastupitelstva: 27.5.2025

Usnesení č. 1/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo schvaluje navržené 

zapisovatele a ověřovatele.
Usnesení č. 1/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 2/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce schvaluje 

navržený program zasedání zastupitelstva.
Usnesení č. 2/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 3/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov bere 

na  vědomí zprávu o  výsledku přezkoumání 

hospodaření obce Zbýšov za  rok 2024, které 
bylo provedeno dne 3.4.2025 pracovníky 
Krajského úřadu Středočeského kraje, Odboru 
kontroly oddělení přezkumu hospodaření 
obcí, a  při kterém nebyly zjištěny chyby 
a nedostatky, a schvaluje závěrečný účet obce 
za rok 2024 bez výhrad.

Usnesení č. 3/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 4/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje prodej pozemků parc. č. 1134/30 a 
1134/31 v  k.ú. Klucké Chvalovice panu 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ za cenu 50,- Kč/m².

Usnesení č. 4/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 5/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje prodej pozemku p.č . 272/1 
o  výměře 5141  m² v  k.ú. Zbudovice panu 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ za  cenu 231,- Kč/m² 
za  účelem rozšíření stávajících sousedních 
pozemků.

Usnesení č. 5/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 6/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje prodej pozemku parc. č. 117/26 
o  výměře 68  m² v  k.ú. Zbýšov, který byl 
v y t v o ř e n g e o m e t r i c kým p l á n e m č . 
361-69/2025, panu ▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ 
za  účelem narovnání vlastnických hranic 
za cenu 155,- Kč/m².

Usnesení č. 6/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 7/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje prodej části pozemku parcelní č. 
283/7 v  k.ú. Damírov o  výměře cca 137 m², 
přesná výměra bude stanovena geometrickým 
plánem, paní Janě Výborné, za  účelem 
narovnání hranic pozemku, za cenu 155,- Kč/
m².
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Usnesení č. 7/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 8/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje přidělení obecního bytu na  adrese 
Zbýšov č.p. 1 panu Petru Vlčkovi na dobu 1 
roku za  cenu 7.500  Kč/měsíc + záloha 
na  vodné, s  tím, že energie budou přepsány 
na nájemce.

Usnesení č. 8/6/2025 bylo schváleno
Pro (6), Proti (0), Zdržel se (1)

Usnesení č. 9/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje poskytnutí finanční zápůjčky paní 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ z  místní části Klucké 
Chvalovice na  úhradu finančního příspěvku 
na  vybudování kanalizační přípojky ve  výši 
45.000,- Kč formou splátkového kalendáře 
s dobou splácení 4 měsíce, s měsíční splátkou 
11.250,- Kč splatnou vždy do 25. dne v měsíci. 
První splátka je stanovena na 25. června 2025.

Usnesení č. 9/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 10/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje poskytnutí finanční zápůjčky paní 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ na  úhradu finančního 
příspěvku na  vybudování kanalizační 
přípojky v  místní části Klucké Chvalovice 
ve výši 45.000,- Kč, a  to formou splátkového 
kalendáře na  dobu 12  měsíců s  měsíční 
splátkou 3.750,- Kč, přičemž první splátka 
bude splatná dne 25. června 2025 a následující 
splátky vždy do 25. dne příslušného měsíce.

Usnesení č. 10/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 11/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje poskytnutí finanční zápůjčky paní 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ z  místní části Klucké 
Chvalovice na  úhradu finančního příspěvku 
na  vybudování kanalizační přípojky ve  výši 
45.000,- Kč formou splátkového kalendáře 
na dobu 12 měsíců s měsíční splátkou 3.750,- 

Kč, splatnou vždy do 25. dne v měsíci. První 
splátka bude splatná 25. června 2025.

Usnesení č. 11/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 12/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje poskytnutí finanční zápůjčky panu 
▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ z  místní části Klucké 
Chvalovice na  úhradu finančního příspěvku 
na  vybudování kanalizační přípojky ve  výši 
45.000,- Kč formou splátkového kalendáře 
s  dobou splácení 12  měsíců, s  měsíční 
splátkou 2000,- Kč splatnou vždy do 25. dne 
v  měsíci. První splátka je stanovena na 
25.  června 2025. Záloha bude složena ve výši 
21000,- Kč před podpisem dodatku.

Usnesení č. 12/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 13/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje odkup pozemků v  katastrálním 
území Klucké Chvalovice od  České 
d o m i n i k á n s k é p ro v i n c i e a  K l á š t e r a 
dominikánů Praha, a to parc. č. 1365 o výměře 
175  m² a  parc. č. 150/1 o  výměře 150  m² 
za  cenu 200,-  Kč/m², a  dále parc. č. 1372/8 
o výměře 120 m², parc. č. 1370 o výměře 3 m², 
parc. č. 150 o  výměře 4 m² a parc. č. 1372/1 
o  výměře 70  m² za  cenu 10,-  Kč/m². 
Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce 
Viktora Husáka k  zajištění všech nezbytných 
kroků souvisejících s realizací odkupů, včetně 
přípravy a  podpisu kupních smluv, zajištění 
plné moci a správních řízení.

Usnesení č. 13/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 14/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov
schvaluje směnu části pozemku parc. č. 

1134/34 v k. ú. Klucké Chvalovice o výměře 
116  m² ve  vlastnictví obce Zbýšov za  část 
pozemku parc. č. 11/7 v  k. ú. Zbýšov 
ve  vlastnictví pana ▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ 
ve  stejné výměře, a  odkup zbývající části 
pozemku parc. č. 11/7 v  k. ú. Zbýšov 
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o výměře 575 m² od pana ▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒▒ 
za  cenu 45,-  Kč/m², tj. celkem 25  875,-  Kč 
včetně nákladů na  vklad do  katastru 
nemovitostí, a  pověřuje starostu obce 
k  zajištění všech potřebných právních 
a administrativních kroků k provedení směny 
a koupě.

Usnesení č. 14/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 15/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov:
schvaluje vyplacení mimořádných odměn 

jednotlivým členům (19 členů) jednotky Sboru 
dobrovolných hasičů obce Zbýšov za účast při 
zásahu u povodní ve Zbýšově v září 2024, a to 
ve výši 300,- Kč za každou započatou hodinu, 
dle přehledu odpracovaných hodin, celkem 
bude vyplaceno na  finanční odměně 98400,-
Kč, dále schvaluje podání žádosti o účelovou 
neinvestiční dotaci na  mimořádné odměny 
členům jednotky SDH Zbýšov dle výzvy 
Ministerstva vnitra ČR s  označením 
J S D H _ B O R I S _ V 2 _ 2 0 2 5 – V ý d a j e 

na mimořádné odměny při MU – tlaková níže 
BORIS a  pověřuje starostu obce k  provedení 
všech nezbytných kroků spojených s podáním 
žádosti včetně vložení všech požadovaných 
příloh a  zaslání žádosti datovou schránkou 
na HZS Středočeského kraje.

Usnesení č. 15/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)

Usnesení č. 16/06/2025
Návrh: Zastupitelstvo obce Zbýšov 

schvaluje záměr prodeje plastového bazénu 
o velikosti 4,88 x 9,75 m včetně příslušenství 
(filtrace, schůdky, vysavač, bazénová chemie 
a  d a l š í d o p l ň k y ) z  d ů v o d u j e h o 
nevyužitelnosti. Prodej bude realizován 
obálkovou metodou s  vyvolávací cenou 
10.000,-  Kč. Zájemci mohou své nabídky 
doručit v  zalepených obálkách na  adresu 
Obecního úřadu Zbýšov, Zbýšov 30, 285  65 
Zbýšov v  Čechách a  to ve  lhůtě od vyvěšení 
záměru po dobu 30 dnů.

Usnesení č. 16/6/2025 bylo schváleno
Pro (7), Proti (0), Zdržel se (0)



-  -10

Ze života školky

A  léto je tu…. jak mávnutím kouzelného 
proutku

Čas neuvěřitelně rychle plyne, konec 
školního roku se opět blíží a nastává loučení 
s dalšími předškoláky, kteří byli ve  školce i 4 
roky. Roky ve  školce s  nimi ukončíme 
stanováním v kempu ve Zbýšově. V  loňském 
roce jsme stanovali na  zahradě školky, ale 
letos kvůli rekonstrukci nádrže na  dešťovou 
vodu tato varianta nejde, tak se  přesuneme 
přes silnici dál.

A  co jsme zažili od  posledního vydání 
Zpravodaje? Dětské nemoci a  nachlazení 
se  nás bohužel držely dál, a  tak se  program 
ve  školce přizpůsoboval sníženému počtu 
dětí.

 Koncem března si větší děti v  tělocvičně 
základní školy pokoušely představit vesmír 
v  putovním planetáriu, které jim formou 
pohádky přiblížilo, jak je velké Slunce, planety 
ve  sluneční soustavě a  jak můžeme naši 
planetu naším chováním ovlivňovat.

Již podruhé v  tomto školním roce jsme 
navštívili knihovnu ve  Zbýšově a  tentokrát 
s námi šly i starší děti z oddělení Berušek. Děti 
aktivně spolupracovaly s  paní knihovnicí 
a my doufáme, že se  trochu podaří v dětech 
vzbudit zájem o knihy.
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V dubnu nás ve školce navštívilo Divadélko 
Kůzle s naučným programem ,,Na zahrádce je 
tak krásně“. Jako vždy bylo představení 
dynamické, vtipné a bavily se nejen děti.

Besídka ke  Dni matek proběhla letos 
formou ukázky každodenní činnosti ve školce, 
a  to povídáním v  komunitním kruhu. 
Tématem byly maminky, jak jim děti pomáhají 
a  co vše o  svých maminkách děti vědí. 
Maminky dostaly dárek vyrobený dětmi 
a  s n a d s e  o d p o l e d n í p o v í d á n í 
s  bezprostředními reakcemi dětí maminkám 
líbilo.

Letos jsme se nezúčastnili Školky v přírodě, 
protože se konala hodně daleko a ani bychom 
se  nevešli do  autobusu, jelikož počet dětí 
ve  škole rok od  roku roste. Obnovili jsme 
osvědčený Turistický týden, kdy jsme s dětmi 
c h o d i l i p o  b l í z k é m o k o l í , j e l i j s m e 
na  odpolední výšlap autobusem na  Chlum 
a  zpět jsme šli přes Čejkovice, kolem 
Čejkovského  rybníku lesem zpět. Cesta byla 
dlouhá, ale všechny děti ji statečně zvládly.
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V  rámci tohoto týdne jsme byli i na hradě 
v  Ledči nad Sázavou, kde je krásná výstava 
téměř 2000 kusů medvídků z  různých 
materiálů.

 Dětem oči jen zářily, ale starší věděly, že 
jsou ve sklepě na hradě i čerti, a tak s obavami 
čekaly, zda tam opravdu půjdeme. Někteří 
hrdinové ze  staršího oddělení nakonec 
do  sklepa ani nesestoupili, ale kdo se  šel 
podívat, tak určitě nelitoval. Odměnou pro ně 
bylo posezení v křesle samotného Lucifera.
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V  červnu nás čeká ještě závěrečná besídka 
a  stanování s  předškoláky. Provoz mateřské 
školy bude ukončen 18.7.  a  po  prázdninách 
přivítáme děti 1.9.2025. Kapacitně se  školka 
opět naplnila, a  tak od září začneme snad už 

v plném počtu učitelek a společně se budeme 
sžívat s režimem školky a bojovat s nemocemi.

Za kolektiv zaměstnanců mateřské školy 
Vám přeji krásné pohodové léto.

Věra Radilová

Vážení čtenáři!
Vše, co jsme si předsevzali, jsme zatím 

splnili. Vánoční přespání bylo plné pohody. 
Zahráli jsme si vánoční turnaj ve  florbale. 
Povečeřeli  slavnostně s  řízkem a  salátem. 
I na noční vycházku lesem došlo. Pak se dobře 
při povídání příběhů usínalo. Nastal Nový rok 
a s ním další starosti. 

Mysleli jsme si šestého ledna, že vše je 
na  dobré cestě. Přišla nová paní učitelka. 
Konečně jsme byli kompletní. Vydrželo to 
týden. Poté onemocněl ředitel školy a byl dva 
a  půl měsíce v  pracovní neschopnosti. Aby 
toho nebylo málo, onemocněla i  hlavní 
vychovatelka. Museli jsme řešit opuštěná 
místa. Přišla nám na  pomoc bývalá paní 
učitelka Rokosová, která svůj pedagogický 
osud spojila se  zbýšovskou školou.  To nám 
velmi pomohlo. Ale ještě to nestačilo. Takže 
jsme přijali na  výpomoc další vychovatelku 
a  jednoho učitele. Teď se  nám již dýchá 
volněji.

Snažili jsme se  naučit děti vše potřebné, 
abychom mohli poslední dva měsíce využít 
pro naše aktivity. Nejdříve jsme odjeli 
na  školu v  přírodě. Bylo to v  období od 
12.-16.  května. Vyrazili jsme tentokrát 
do Jeseníků. Lázně Lipová jsou městečko, kde 
loňské povodně napáchaly značné škody 
a došlo i k tragédii. Penzion Pod smrkem nás 
přivítal pohodou majitele. Mohli jsme 
se spolehnout na velmi dobrou stravu. Počasí 
jsme sice neporučili, ale zaskočilo nás až 
předposlední den sněžením. Viděli jsme 
na  svých cestách malý pravoslavný kostelík, 
který nás přivítal svou útulností.  Také Lesní 
bar, kde si můžete opéct vuřty, vytáhnout 
klobásy z  udírny, koupit dobroty a  z  koryta 

tekoucí studené vody i  různé druhy nápojů.  
Tady nám bylo dobře. Navštívili jsme i malou 
zoo nedaleko našeho penzionu.  Největším 
prožitkem však byla návštěva  jeskyně 
Na  pomezí. Po  večerech jsme sportovali 
na místním hřišti a rádi usínali v náručí únavy 
a v opatrování MUDr. Ludmily Kunáškové.

Další akce, která je už v  našem kalendáři 
pevně zakotvená, je cyklokurz na Lipně. Tady 
jsme „zářili“ na  kolech 2.-6.  června. Hladký 
převoz tam i  zpět uskutečnili bratř i 
Martínkové. Tady moc děkujeme. Aktivní 
tatínek Petr Kunášek vše natáčel pomocí 
dronu a  vytvořil čtyři velmi pěkné filmy 
o našem putování v okolí Lipna. Šestkrát jsme 
přejeli Lipno na  dvou různých přejezdech 
pomocí trajektů. Dokonce jsme dojeli až 
do  Rakouska, zastavili jsme se  ve  Vyšším 
Brodě a  absolvovali celkem 150  km okolo 
nádrže. Bylo s  námi 14 dětí od  prvního až 
do  pátého ročníku.  Pan Rychlík, majitel 
penzionu ve  Vřesné, nás zásoboval skvělým 
jídlem. Už léta má pro nás slabost a  je 
fanouškem naší školy. Až na  pár pádů 
a odřenin jsme si nic jiného neodvezli. Takže 
paráda.
Žáky třetího až pátého ročníku čeká ještě 

prověření j e j i ch jezdeckých znalost í 
na  dopravním hřišti v  Čáslavi pod dozorem 
policistů.  Myslíme, že ti, kteří byli na Lipně, 
by měli uspět. Na tuto akci jedeme 18.června.

Do školy se nám již nastěhovali řemeslníci. 
Získali jsme dotaci z Iropu pomocí MAS Lípy 
a dokonale přebudujeme spodní třídu včetně 
nového nábytku, nového topení, nové 
podlahy, výmalby apod. K  tomu „vylepšíme“ 
chodbu a hlavně předěláme celou umývárku 
v přízemí. Vše nové a lesklé. Na to se těšíme.

Základní škola Zbýšov
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Do prvního ročníku příštího školního roku 
nastoupí 8 dětí. Šest chlapců a  dvě dívky. 
Protože odejdou jenom tři, stoupne počet dětí 
na 49. Se  čtyřiceti dětmi ve  školce se budeme 
starat zhruba o  devadesát dětí.  A  to nás 
zavazuje.

Poslední velká akce nás čeká u řeky Sázavy. 
Do  Chřenovic se  nastěhujeme 22.června 
a  opustíme tábor 26.června, abychom mohli 
příští den dát žákům vysvědčení a  pustit je 
na  prázdniny. Budeme hrát hry, koupat se, 

navštěvovat zajímavá místa. Prostě se  bavit.  
Je to týden za odměnu. Tento rok byl pro nás 
velmi náročný a  těžký. Proto si přejeme, aby 
ten další byl jednodušší a zdravější. 

Chtěl bych poděkovat všem zaměstnancům 
školy, školky a  jídelny za  práci, kterou 
odvedli. Za ochotně nastavené hodiny v práci 
za nemocné. Bez nich by to zkrátka nešlo. Kde 
je vůle, tam jsou i  výsledky. Všem čtenářům 
přeji pevné zdraví a  radost ze života.

                                                                 
 Miloslav Oliva
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Knihovna

Vážení čtenáři,

v  tomto čísle Zpravodaje se  ještě vrátím 
do března. V závěru měsíce, konkrétně 27. 3. 
2025,  mě v knihově navštívila třída Soviček 
ze  školky. Už tradičně jsem pro ně měla 
připravené kvízové otázky – opět se  týkaly 
večerníčkových postav a příběhů. Dětem jsem 
potom přečetla krátký příběh o  jarním 
sluníčku a  vyzkoušela jsem, co všechno si 
z  článku zapamatovaly. Děti si vytahovaly 
z  plátěného pytlíku kartičky s  obrázky. 
Předměty měly pojmenovat a  určit, jakým 
písmenem slovo začíná. Potom jsem obsah 
pytlíku vyměnila a  děti si z  pytlíku tahaly 
plastové tvary, pojmenovaly tvar a  určily, 
jakou má barvu. S  dětmi jsme také hledali 
rýmy a  zkoušeli jsme dokončovat verše 
Trnkovy Perníkové chaloupky. A  ještě jsme 
podle obrázkové nápovědy hádali písničky 
a  společně si je zazpívali. Na  závěr děti 
zkoušely správně určit význam slov: „za“, 
„před“, „první“, „poslední“ a  „mezi“. 
Předškoláci ze Soviček jsou šikovní, určitě jim 
to ve škole půjde.

A teď už jen stručně tři aktuality:

1. Dne 3.  dubna byla v  naší knihovně 
provedena revize knihovního fondu. Opět 
trochu teorie - bylo to v  souladu s prováděcí 
vyhláškou Ministerstva kultury č. 88/2002 Sb., 
k  provedení knihovního zákona. Podle té 
vyhlášky musí knihovna našeho rozsahu 
provádět revizi fondu jednou za pět let. Revizi 
prováděli dva metodici z  kutnohorské 
knihovny, za knihovnu jsem v komisi byla já. 
A  výsledek? Šlo to jak na  drátku a  všechny 
svazky podle evidenčních podkladů byly 
dohledány.

2. V  průběhu května a  června se  mi 
přihlásili tři noví dětští čtenáři.

 
3. Do  zbýšovského autokempu jsem 

nabídla pro rekreanty knihy, které nechci 
zařazovat do  fondu knihovny a mohou ještě 
posloužit.

Vážení čtenáři, pro nadcházející dny vám 
všem přeji hodně sluníčka, letní pohodu 
a odpočinek.  

Hana Zmrhalová, knihovnice
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Prestižní pozice své doby
Hloubkaři
I dnes se vydáme na cestu do minulosti, a to 

opět díky vzpomínkám tentokrát žijícího 
pamětníka pana Milana Novotného syna 
bývalého řídícího učitele opatovické školy. Ale 
dříve, než se pustíme do vzpomínání položme 
si otázku, kolik vzpomínek se  ztratí 
v  nenávratnu? a  kolik dnes ve  svém okolí 
známe lidí, kteří si tuto dobu ještě pamatují? Je 
jich čím dál tím méně a  o to jsou jejich 
vzpomínky cennější.

A  teď už k  příběhu, který nese jméno 
HLOUBKAŘI

 „Jednou v  létě za  války mě vzal tatínek 
kousek od našeho domu tedy školy a kostela, 
který byl v  sousedství, abychom se  společně 
podívali, co to venku podivně hučí. Byla to 
letadla, tedy bombardéry, které z  Anglie 
vysílali poškodit různá zařízení ve státě, který 
se nazýval Protektorát Čechy a Morava. To, co 
mi utkvělo v  hlavě je, že za  letadly zůstával 
stříbrný pruh na nebesích a  já jsem to nemohl 

pochopit. Zanedlouho však bylo jasno a to tak, 
že jsme jako kluci sbírali po  polích a  v lese 
jemně řezané stříbrné proužky, a  to byla ta 
stříbrná cesta na  nebi. Letadla to shazovala 
proto, aby radary nemohly přesně zachytit 
jejich pohyb. V  době války létali z  Anglie 
samostatní letci, kterým se  říkalo „kotláři či 
hloubkaři“. Měli za úkol střílet do  lokomotiv 
a  vagonů, hlavně cisterny s  palivy, nebo 
do  jedoucí kolony vojáků. Létali velice nízko, 
aby je nezachytily radary. Jednou pokropily 
stojící dlouhý nákladní vlak ve Vlkanči, který 
vezl cisterny paliva. Všechno to hořelo a  tato 
zpráva roznesla se  po kraji, a  tak i my jsme 
s  tatínkem spěchali ke  Chlumu, odtud bylo 
nádraží jak na dlani, a tak jsme viděli co to je 
za  dílo. Podívaná na  celý vlak byla veliká, 
hořelo a kouřilo to několik dnů.“

Tento příběh si může připomenou i  díky 
stránce https://opatovice-zbysov.eu/ 

Roman Mičián

Paměti zbýšovska

Zbýšov.
Jak všichni víme, český venkov je ve velké 

většině velmi malebný. K jeho malebnosti 
p ř i s p í v a j í p ře d e v š í m k r a j i n o t v o r n é 
dominanty. Tyto dominanty jsou kaple a 
kostely, velmi často stavěné na výšinách nad 
vesnicemi, vytvářející přirozený akcent celého 
okolí. Takovou dominantou je i zbýšovský 
kostel, který sice není na žádné výšině, ale 
přesto svou velikostí dominantní úlohu 
výborně plní. 

V 15. století husité celý kraj zpustošili, 
zbýšovsko nebylo výjimkou. 

Historie zbýšovského kostela a jeho 
výstavby je zajímavá – již v roce 1331 zde stál 
románský kostelík, zasvěcený svatému Janu 
Nepomuckému. Jeho umístění není náhodné – 
u z a v í r a l vý z n a m ný p o p l u žn í d vů r 

benediktinského probošství v Sázavě, které 
bylo založeno roku 1360. Husité probošství 
zničili a to bylo přičleněno k panství 
nedalekého hradu Chlum. Za třicetileté války 
kostel zpustl. Teprve v roce 1857 za vlády 
mladého císaře Františka Josefa prvního byl 
kostel obnoven. Ale dlouho se Zbýšovští 
netěšili, již v roce 1872 byla šindelová střecha 
zasažena bleskem a kostel do základů vyhořel. 
Majitel panství kníže Schwarzenberg si 
uvědomil, že panství musí mít důstojný chrám 
Boží , a proto přikázal svému architektovi 
Marchettimu, aby vypracoval plány na nový 
kostel. Marchetti  pojal stavbu jako jednolodní 
kostel s příčnou lodí a polygonální apsidou a 
s e š t í h l o u v ě ž í a t o v e s l o h u 
pseudorománském. Kostel byl vysvěcen v 
roce 1885. Neuvěřitelnou shodou náhod sto let 

Poslední kostel Zbýšov
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Brigáda Chlum

P o děk o v á n í v še m d o b ro v o l n í kům 
na  Chlumu, kteří 10.5.přišli a  pomohli při 
úklidu kolem kontejnerového stání. Doufám, 
že pořádek vydrží a  pytle s  odpadky nebo 
různý nepotřebný komunální odpad nebude 
občany odkládán vedle kontejnerů, ale vždy 
dovnitř dle třídění. Popeláři ze  země 

neoznačené pytle s  odpadky neodvážejí, 
odvážejí pouze v pytlích zakoupených na OÚ 
Zbýšov a s logem AVE. 

Ještě jednou Všem děkuji.
Věra Radilová

po velkém požáru hořel kostel v roce 1972 
znovu, byl zničen celý interiér včetně varhan. 
Projektu nového interiéru se ujali mí kolegové 
pražští architekti Vokoun a Mikyska.  Byl 
postaven nový oltář s námětem čtyř 
evangelistů Jana, Matouše, Lukáše a Marka. 
Námět je zobrazen schématy čtyř symbolů – 
orel (Jan), anděl (Matouš), býk (Lukáš) a lev 
(Marek) , byla  postavena nová zpovědnice a 
opravena zničená okna. V té době byla omítka  
na fasádách opadaná, nátěry na plechové 
krytině chyběly, tašky na střeše vytlučené. Po 
sametové revoluci se ale podařila úžasná věc! 
Pan farář Jamróz vyhlásil sbírku, na kterou 
občané přispívali na opravu financemi i prací , 
a kníže Karel Schwarzenberg přispěl částkou 
sto tisíc korun! Přispěl i bývalý farář Boštík , 
který v té době  dožíval v ústavu  pro církevní 

seniory. Opravu se podařilo realizovat a kostel 
byl  slavnostně vysvěcen. 

Další katastrofa se odehrála později - přišla 
vichřice, která srazila věžičku nad chórem a 
polámala část krytiny. Současně ale zub času 
pokračoval, a je nutné uskutečnit značné 
opravy a opravit i poničenou faru. Zase je 
problém sehnat peníze. Pan Farář Tobek nám 
letos v březnu sdělil, že pan administrátor 
Romanovský podepsal žádost o značnou 
dotaci  na ministerstvo kultury. Když ji obdrží, 
měla by být provedena oprava a tak kostel 
bude zase v plné kráse dominovat svému 
okolí. Obec má zájem nejen o opravu kostela, 
ale také o rekonstrukci fary, která by mohla 
být využívaná pro různé kulturní akce. O 
využití fary se vedou diskuse. 

Zdenka a Jan Límanovi
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Kouzelný dětský den ve  Zbýšově přilákal 
stovky dětí a  pohádkových bytostí. Zbýšov, 
14.  června 2025 – Slunce, smích, les plný 
pohádkových bytostí a  stovky spokojených 
dětských tváří. Tak by se dal ve zkratce popsat 
letošní dětský den, který se konal ve Zbýšově 
v  sobotu 14.  června od 13  hodin. Událost, 
kterou organizátoři připravili s  nadšením 
přilákala neuvěřitelných 232  soutěžících dětí, 
které si prošly 18  stanovišť rozmístěných 
převážně v okolním lese, louce a u rybníku. 

Celá trasa byla pojata jako pohádková 
stezka odvahy kde na  děti čekali strašidelní 
pekelnící, víly, vodníci, pirát a  další 
pohádkové postavy. Na  každém stanovišti 
děti plnily úkoly a to od hádanek, přes střelbu 
vzduchovkou na  terč po  různé sportovní 
aktivity. Úkoly byly navržené tak, aby bavily 
malé i  větší děti. Jednou z  největších atrakcí 
se ale bezkonkurenčně stala obří pěna od SDH 
Zbýšov, ve  které se  děti mohly pořádně 
vydovádět. Během chvíle se  z  pěny stalo 

veselé hřiště, kde zněl dětský smích ze všech 
stran.

Na posledním stanovišti čekala na  každé 
soutěžící dítě odměna v  podobě medaile 
a  tašky plné dárků od  sponzorů. Celá akce 
probíhala za  slunečného počasí v  pohodové, 
přátelské a  rodinné atmosféře. Dětský den 
se  zcela jednoznačně velice vydařil, a  to 
především díky obětavé práci pořadatelů 
dobrovolníků a  sponzorů, kterým patří velké 
poděkování bez nich by dětský den nebylo 
možné uspořádat. Děkujeme všem, kteří 
přiložili ruku k  dílu ať už to bylo při 
vymýšlení a  stavění stanovišť, dohledu nad 
soutěžemi, přípravě občerstvení nebo zajištění 
dárků pro děti. Vaše práce měla smysl 
a proměnila obyčejný den v nezapomenutelný 
zážitek.

Už teď se  těšíme na příští rok,  protože co 
může být krásnějšího, než vidět šťastné 
a  spokojené děti, které zažily den plný 
pohádek, her a radosti!

Vendy Kuttová

Dětský den 
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Opatovická nožička

Rok se s rokem sešel a byla tu zase! Řeč je 
samozřejmě o  „Opatovické nožičce“, jejíž 
čtvrtý ročník proběhl 31.5.2025, na  hřišti 
v  Opatovicích. Po  mnoha dnech vysloveně 
nevlídného počasí se  Svatý Petr umoudřil 
a  poslal nám slunečné a  teplé počasí jako 
na objednávku.

Přihlášených týmů bylo 7 a  dá se  říci, že 
byly vzácně vyrovnané. Herní plán zůstal 
tradiční,  tzv. „každý s  každým“ bez 
jakýchkoliv kategorií. Souboje by se  mohly 
zdát nelítostné, ale zásadně probíhaly v duchu 
fair play. A bylo opravdu na co koukat, ať už 
na  nesmírně atraktivní souboje na  síti nebo 
obdivuhodnou obětavost v poli, za  což hráči 
sklízeli zasloužený potlesk spokojených 
diváků. Atmosféra celého zápolení byla 
výborná, podpořená reprodukovanou 

hudbou, spolehlivým výkonem obsluhy 
ukazatele skóre, tradičním občerstvením 
z  hamburgerů, připravených na  grilu, 
čepovaným pivem a dobrůtkami typu „co kdo 
přinesl“.

A jak to všechno nakonec dopadlo? Skvěle! 
Krásný pohár a  zlaté medaile si odnesl opět 
tým Legend, viz přiložené fotografie, 
nechyběla hymna „We are the Champions“, 
zahraná na  počest vítězů, ale i  všech 
zúčastněných a  opravdu krásný a  vydařený 
den zakončilo příjemné posezení u ohně.

Nezbývá, než si přát, abychom se  všichni 
ve  zdraví sešli při pátém jubilejním ročníku 
Opatovické nožičky v roce 2026!

A proto znovu sportu zdar!

František Duda z Opatovic
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TJ Zbýšov

Jindřich Arnot

Jaro opět uteklo jako voda, a pro nás nastal 
čas se ohlédnout za  tím, co se v našem SDH 
událo. Stále dělají radost naši nejmenší hasiči. 
Mladí hasiči jsou u nás letošní novinkou, a jak 
to zatím vypadá i  rozšířením naší členské 
základny i  do  budoucna. Mladí hasiči 
se  schází každý pátek a  mimo poznatků 
z hasičiny, se pohybově rozvíjí. Příbytek členů 
neprobíhá jen v kategorii dětí, ale i v kategorii 
dorostu. Díky přílivu nových členů došlo 
k omlazení našeho sportovního teamu, a díky 
velké chuti trénovat dochází i  ke  zlepšení 
výkonů. Vyvrcholením této změny se odehrálo 
poslední květnovou sobotu na  Okrskové 
soutěži pořádané na  našem zbýšovském 
fotbalovém hřišti. Z okrskové soutěže jsme si 
mimo zážitků odnesli i  hned dva úspěchy 
našich družstev a to 3. místo v kategorii dorost 
a 1. místo v kategorii muži. Dle mého názoru 
se  jedná o  skvělé výkony, přihlédneme-li 
k  faktu, že pro většinu soutěžících se  jednalo 
o  první soutěž. Chtěl bych poděkovat všem, 
kteří reprezentaci našeho sboru jsou ochotní 
věnovat svůj čas. Jak je vidět má to smysl. 
Okrskové soutěži předcházela naše účast 

na soutěži OSH Kutná Hora, jejíž název mluví 
za vše „Běh na rozhlednu Vysoká“. Na vrchol 
se nás dostalo všech pět členů výpravy. U akcí 
OSH zatím zůstaneme. Již po  Druhé jsme 
se  zúčastnili „Daruj krev s  hasiči“ a  z  naší 
účasti se  zjevně začíná stávat tradice. Během 
jara začalo probíhat již už zajeté doplňování 
nádrží na  závlahovou vodu u  hřbitova. 
14.  června jsme se  mohli potkat u  kiosku 
Dejvid, kde už je naše spoluúčast tradicí. To 
by bylo k  činnosti sboru a  teď k  aktivitám 
jednotky. Během jara prošli naši členové 
školením zaměřeným na  zdolávání lesních 
požárů. Školení se  konalo v  okolí Chlístovic 
a účastníci se na něm seznámili se správnými 
technikami práce s výzbrojí a novými trendy 
a  poznatky v  této problematice. Proběhl 
nákup nového chybějícího vybavení, které 
nám pomůže nejen u  lesních požárů. 
Vybavení jsme si mohli poř ídit díky 
finančnímu přispění nadace ČEZ. V poslední 
době také probíhá kurz pro obsluhu 
motorových pil a také kurz pro nosiče dýchací 
techniky.

   Roman Mičián

SDH Zbýšov

Konec sezony 2024/25 Kutnohorské IV.třídy 
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Zdravé léto v rytmu přírody
aneb pár tipů, jak naslouchat sobě i lesu

Milí sousedé a přátelé,
léto už klepe na dveře a s ním přichází čas, 

kdy nám příroda podává pomocnou ruku víc 
než kdy jindy. Slunce hřeje, vzduch voní 
trávou a  náš les šeptá svá tichá pozvání. 
Pojďme si připomenout, že zdravý životní styl 
nemusí znamenat náročné plány, ale může být 
jemným návratem k  sobě, ke  kořenům – 
a k přírodě.

1. Ranní procházky lesem – lék zdarma
Není potřeba běhat ani měřit kilometry. 

Stačí se  projít. V  tichu lesa se  zpomalí dech, 
myšlenky se  pročistí a  tělo se  probouzí 
přirozeně, bez spěchu. Když bosky do mechu, 
tím líp. Lesní terapie – „shinrin-yoku“, jak jí 
říkají v  Japonsku – pomáhá snižovat stres, 
posiluje imunitu a ladí naši vnitřní pohodu.

2. Bylinky za chalupou
Na loukách a okrajích lesa roste léto v celé 

své léčivé kráse: mateřídouška, dobromysl, 
řebříček, měsíček, kopřiva, kostival... Všechny 
mají své jemné síly. Ať už je sušíme na  čaj, 
nebo přidáváme do vody na osvěžující koupel 
po  horkém dni, či z  nich vyrobíme mast – 
každá bylinka má svůj příběh, chuť i duši.

3. Pijme vodu, co těší
Letní pitný režim nemusí být nuda. 

Do  karafy s  vodou dejte pár lístků máty 
z  vlastní zahrádky, pár kvítků bezu nebo 
meduňku. Přidejte plátek citronu, okurky 
nebo hrst malin – a máte nápoj, který osvěží 
nejen tělo, ale i náladu.

4. Jíme, co roste kolem nás
Ovoce a zelenina právě dozrávají. Využijme 

darů léta – lehká jídla, saláty, polévky 
z  čerstvých surovin, které nás nezatíží, ale 
p o h l a d í . Tě l o s i v  t e p l e žá d á s p í š 
jednoduchost. Méně je někdy více – a v létě to 
platí dvojnásob.

5. Sdílení, smích a klid
Zdravý životní styl není jen o  tom, co jíme 

nebo kolik kroků uděláme. Je také o vnitřním 
klidu, radosti ze  sdílení, o  tom, že si 
dopřejeme čas na  to být s  druhými – 
i se sebou. Co třeba letní piknik v lese? Každý 
něco přinese, sedneme do kruhu, bez mobilů, 
jen tak, v přítomnosti.

Léto nás zve ke spojení. S přírodou, s tělem, 
s  tím, co je opravdové. Nemusíme nic 
dokazovat, jen být. Naslouchat tomu, co tělo 
potřebuje – a  co srdce potěší. A  právě 
v  jednoduchosti, v  lesní tichosti a v  laskavém 
vnímání každého dne možná objevíme ten 
nejzdravější způsob života.

RECEPT : 

S L A D KÝ M E D Z E  S M R K O VÝC H 
VÝHONKŮ

Ingredience
• 1 kg smrkových výhonků asi 3 cm dlouhé
• 3 celé citróny chemicky neošetřené
• 1,5 litru vody
• 1,5 - 2 kg třtinového cukru

Zelené okénko
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Příprava
Čerstvě natrhané smrkové výhonky 

opláchneme a  dáme do  většího hrnce. 
Přidáme pokrájené citrony, zalijeme vodou 
a  pova ř íme as i 30  minut . Necháme 
do  druhého dne vylouhovat, potom scedíme 
a  přidáme bio třtinový cukr. Přivedeme 
do  varu a  za  stálého míchání odpařujeme 
vodu cca mám vyzkoušeno to trvá asi hodinu. 
Během tohoto varu se  průběžně tvoří pěna 
kterou sbíráme aby byl med krásně zlatý 
a  nebyly v  něm kousky pěny. Horký med 
plníme do  sklenic a  uzavřeme zavařovacím 
víčkem. Poté sklenice otočíme asi na 15 minut 
d n e m v z hů r u . P o t o m o t o č í m e z pě t 
a popíšeme sklenice. Med je výborný voňavý 
po smrku je prostě velice lahodný a léčivý.

Tvořivá setkání v naší vesničce
V  naší malé, ale srdcem velké vesničce 

se  zrodil krásný nápad – a  jak to už bývá, 
stačila jedna jiskra. Monika Matochová přišla 
s  láskyplným podnětem uspořádat malý 
velikonoční kurz malování vajíček. Byl to 
opravdu něžný a  radostný den – barevný, 
laskavý a  plný tvořivé energie. Nejenže 
se  tvoření líbilo nám dospělým, ale nadšeně 
se  zapojily i  děti. A  tak bylo veselo a  srdce 
spokojená.

Jak jsme tam tak seděly u  stolu a ponořily 
se do barev a nápadů, ukázalo se, že v každé 
z nás dřímá tvořivá duše – a  že každá může 
přinést do  společného kruhu něco svého. 
A  tak se  zrodil další nápad – proč si 
nezopakovat to krásné společné tvoření?

Na jedné sobotě jsme se proto znovu sešly 
a  já připravila vše na  další mini kurz. 
Tentokrát jsme se  pustily do macramé – čili 
do  drhání, jak jsme tomu říkávaly dřív. 
Vybraly jsme si jednoduchý motiv peříčka, 
a ač se zdálo zprvu neznámé, nakonec nás to 
všechny moc bav i lo . By lo to t i ché , 
soustředěné, a  přitom plné smíchu, sdílení 
a ženské energie. Každá jsme si domů odnesla 
vlastnoručně vytvořené peříčko – symbol 
lehkosti a  tvořivosti, ale i památku na krásný 
den mezi přáteli.

A  protože nápadů a  radosti není nikdy 
dost, už vymýšlíme další tvořivý program. 
Těšíme se, co přinesou další chvíle – 
a především, že je zase prožijeme spolu.

Jana Kličková
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BARVA, BĚH, BERÁNEK, BRANKA, DRUŽINA, DUBEN, FOTBAL, 
GÓL, JIDÁŠ, KOŠ, KVĚTEN, LÍPA, MOBIL, ODPAD, OKNO, PLETENÍ, 
PLOD, PYL, RYBNÍK, ŘEPKA, SAZEČKA, SBOR, SPOLEK, TRH, ULICE, 

VODÍTKO, VOSA, ZRAK

Tajenka na st. 36 Pavel Kopecký ml.

Osmisměrka

Milí čtenáři,
jsou za námi Velikonoce i 1. Máj. Na řadě bude co nevidět léto a s ním i vodní 

radovánky našich nejmenších ať už v bazénech nebo rybnících. Říká se, že na dětech 
se pozná jak my, rodiče a prarodiče stárneme, ale co je na člověku krásné, tak to Vám 

zodpoví tajenka v nové Osmisměrce.

„Vše, co je v člověku krásné, 
 _ _   _ _ _ _ _   _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ .“

Antoine de Saint-Exupéry
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Křížovka

Tajenka na str. 36
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LEHKÉ

Sudoku
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TĚŽKÉ



-  -30



-  -31



-  -32



-  -33



-  -34



-  -35



-  -36

Zbýšovský zpravodaj vydává čtvrtletně 
obec Zbýšov, Zbýšov 30, 285 65 | IČO 00236659 | MK ČR E 23550

Redakční rada: redaktor Hana Kristínová, za MŠ Věra Radilová, 
za ZŠ Mgr. Miloslav Oliva, Paměti Zbýšovska Roman Mičián. 

Kontakt: e-mail: zbysovskyzpravodaj@seznam.cz, tel.: 327 390 326 (OÚ Zbýšov).

Tajenka ze str. 26: „Vše, co je v člověku 
krásné, je očima neviditelné.“ 

Antoine de Saint-Exupéry

Tajenka ze str. 27: Rád vám vysvětlím, 
jak se bez toho obejít.

Autorka fotografie na titulní straně je 
Lucie Kristínová (více jejích fotek můžete 
vidět na instagramu pod názvem účtu 
menauryt). 
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